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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 24 september 2019

Beheer en Realisatie - Omgevingszorg

10 2019_B&W_00441 Nota van antwoord Schriftelijke vragen BGL over 
netschaarste

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw T. Bijl

Zijn eveneens aanwezig:
de heer G. Smilda, loco-secretaris

Afwezig:
mevrouw J. Groot de, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
Op 9 september jl. heeft de fractie van BGL een aantal vragen gesteld over de schaarste op het 
elektriciteitsnet in de gemeente Steenwijkerland. BGL heeft aangegeven dat er binnen de gemeente 
Steenwijkerland meerdere aanvragen zijn ingediend voor SDE+ subsidie voor zonnepanelen op daken. 
Door de schaarste van teruglevering op het net wordt er geen offerte uitgebracht door de 
netwerkbeheerder voor de aansluiting, maar wordt de aanvrager op een interesselijst geplaatst. In 
deze nota beantwoorden wij de vragen die door BGL zijn gesteld.
 

 Vraag 1:   Is het college op de hoogte van dit probleem? 

Ja. Dit probleem geldt voor het grootste gedeelte van onze gemeente. In het gebied aan de 
westkant van onze gemeente is nog wel ruimte op het elektriciteitsnet. De planning is dat het 
trafostation bij Onna eind 2021 wordt uitgebreid en daarmee extra capaciteit komt op het 
elektriciteitsnet. Vanaf dit voorjaar zijn door Enexis de voorbereidingen voor de planologische 
procedure opgestart en zijn de grondaankopen in gang gezet. We verwachten dat de formele 
omgevingsvergunningsaanvraag nog dit jaar plaatsvindt.

 Vraag 2:   Is het college bereid om dit probleem aan te kaarten bij de provincie en de 
netbeheerders, en samen met die partijen actief op zoek te gaan naar oplossingen voor de 
SDE+ aanvragers die de boot dreigen te missen als gevolg van capaciteitsproblemen op het 
energienetwerk?

Ja, op ambtelijk niveau vinden inmiddels hierover gesprekken met Enexis plaats. Voor kleine 
dakprojecten (ter indicatie: maximaal 200 panelen) wordt teruglevering wel gegarandeerd. 
Voor de korte termijn kan Enexis geen oplossingen bieden vanwege technische en juridische 
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redenen. Ook is de problematiek op ambtelijk niveau onder de aandacht bij de provincie en de 
alliantie Nieuwe Energie Overijssel gebracht. Met bijgevoegde brief leggen wij de problematiek 
op bestuurlijk niveau aan de provincie en Enexis voor. Hierbij willen wij benoemen dat wij als 
gemeente niet in de positie zijn om actief aan een oplossing te werken: die 
verantwoordelijkheid en de mogelijkheden liggen bij de netbeheerders (uitbreiding capaciteit) 
en het rijk als het gaat om de SDE+ subsidie. 

 Vraag 3:   Is het college bereid om deze problematiek bij de minister neer te leggen en zich 
in te zetten om de rechten van de SDE+ subsidie aanvragers veilig te stellen? Met andere 
woorden dat zij niet de dupe worden van schaarste op het net en de rechten op de 
toegekende SDE+ subsidie behouden totdat er een oplossing is gevonden van de schaarste 
op het net.

Ja, in bijgevoegde brief aan het college van Gedeputeerde Staten van de provincie Overijssel 
vragen wij om deze problematiek met het rijk te bespreken. 

 Vraag 4:   Wil het college de raad op de hoogte houden van de verdere ontwikkelingen?

Ja, ter informatie hebben wij ook de brieven aan de provincie en Enexis bijgevoegd.

Vervolg
-

Bijlagen
1. Schriftelijke vragen BGL- Schaarste op het Energienet.pdf
2. Brief aan provincie over elektriciteitsnetwerk.pdf
3. Brief aan Enexis over elektriciteitsnetwerk.pdf



Schriftelijke vragen aan het College conform artikel 39 van 
Het Regelement van Orde. 
 
Giethoorn,  
 
Aan het College van B&W Steenwijkerland 
 
Onderwerp: Schaarste op het energienet 
 
Geacht College, 
Steenwijkerland moet een forse inspanning leveren om de energie doelstellingen te halen, veel 
inwoners en bedrijven spelen daar in toenemende mate goed op in. 
Er ligt inmiddels ruim 10 hectare zonnepanelen op de daken in Steenwijkerland, en de doelstelling 
van het College Steenwijkerland is dit in 2020 op 50 hectare op daken te realiseren. 
Op dit moment is er in het overgrote gedeelte van Overijssel waaronder de gehele Gemeente 
Steenwijkerland schaarste voor teruglevering op het energienet. Doordat er vorig jaar meer 
zonneparken zijn voorbereid of gerealiseerd. 
 
De afgelopen voorjaarsronde (maart-april) voor het aanvragen van SBE+ subsidie zijn landelijk 5376 
aanvragen gedaan voor zonnepanelen op daken met een jaarproductie van 22.5 petajoule, in 
Overijssel zijn honderden aanvragen gedaan waaronder ook meerdere aanvragen vanuit 
Steenwijkerland. Al deze aanvragen zijn gehonoreerd omdat de subsidie niet overschreven was. 
Echter nu komt het grote probleem, door de schaarste van teruglevering op het net wordt er geen 
offerte uitgebracht door de netwerkbeheerder voor de aansluiting, maar wordt de aanvrager op een 
interesselijst geplaatst. 
 
De toegezegde SDE+ subsidie is 1,5 jaar geldig en moet de installatie daadwerkelijk produceren, 
wordt die deadline niet gehaald dan vervalt de toegezegde SDE+ subsidie. Ook mag deze aanvrager 
de eerste 3 jaar geen aanvraag meer doen. Kort door de bocht komt erop neer dat alle goede 
plannen van plaatsing van zonnepanelen voor teruglevering binnen onze gemeente 5 jaar vertraging 
gaan oplopen, en dat kan toch niet de bedoeling zijn.  
 
Ook in onze Gemeente zijn ondernemers die op deze manier mee geconfronteerd worden, met deze 
problematiek halen we de uitbreiding van 50 hectare  zonnepanelen op daken in 2020 niet. De kans 
is zeer groot dat de komende 5 jaar, de ontwikkeling van zon op daken met teruglevering volledig stil 
komt te liggen. 
 
De BGL fractie heeft de volgende vragen; 

 Is het College op de hoogte van dit probleem? 

 Is het College bereid om dit probleem aan te kaarten bij de Provincie en de netbeheerders, en 
samen met die partijen actief op zoek te gaan naar oplossingen voor de SDE+ aanvragers die 
de boot dreigen te missen als gevolg van capaciteitsproblemen op het energienetwerk? 

 Is het College bereid om deze problematiek bij de minister neer te leggen en zich in te zetten 
om de rechten van de SDE+ subsidie aanvragers veilig te stellen? Met andere woorden dat zij 
niet de dupe worden van schaarste op het net en de rechten op de toegekende SDE+ subsidie 
behouden totdat er een oplossing is gevonden van de schaarste op het net. 

 Wil het College de raad op de hoogte houden van de verdere ontwikkelingen? 
 

 
Namens de fractie van BGL 
Helmich Ruitenberg 
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 Provincie Overijssel 

College van Gedeputeerde Staten 

Postbus 10078 

8000 GB Zwolle  

zaaknummer 335993 

 behandeld door Kor Venhuizen 

 uw brief/kenmerk  

 bijlage(n)  

    

   

  

Steenwijk,    

   

onderwerp  netschaarste 

 

Geacht College, 

 

Steenwijkerland wil een forse inspanning leveren om de energie doelstellingen te halen, veel inwoners 

en bedrijven spelen daar in toenemende mate goed op in. 

 

Onze raad heeft dit voorjaar beleid vastgesteld om zonneparken op land toe te staan. Er is 

planologische ruimte gecreëerd voor de realisatie van ruim 400 Tj. Daarnaast is door de raad besloten 

dat we in samenwerking met de LTO, de businessclub Steenwijkerland en de Energiecoöperaties de 

realisatie van zonnepanelen op (bedrijfs)daken verder moeten gaan aanjagen. In combinatie met de te 

verwachten realisatie van zon op dak geven we daarmee de eerste invulling aan ons bod voor de RES, 

gerelateerd aan het huidig elektragebruik van 617 Tj. 

 

Op dit moment is er in het overgrote gedeelte van Overijssel waaronder nagenoeg de gehele gemeente 

Steenwijkerland schaarste voor teruglevering op het energienet. Dit heeft erin geresulteerd dat een 

aantal aanvragen die de afgelopen voorjaarsronde (maart-april) is ingediend wel is toegewezen maar 

dat Enexis terugleverantie weigert. 

 

Inmiddels is het ons duidelijk geworden dat deze weigering met name voortkomt uit afgesloten 

contracten met Enexis voor nog te realiseren zonneparken. Voor deze zonneparken is nog geen 

planologische procedure doorlopen, waardoor op dit moment niet zeker is of en wanneer deze parken 

worden gerealiseerd. Deze nog te realiseren zonneparken blokkeren aanvragen voor zon op dak die 

wel op korte termijn gerealiseerd worden, wat wij een onwenselijke situatie vinden. 

 

Op de site van Enexis wordt melding gemaakt van het feit dat ‘het totale voorziene gecontracteerde 

transportvermogen 302 MW is terwijl het totale beschikbare transportvermogen circa 40 MW bedraagt. Dit 

vermogen is volledig vergeven in getekende offertes voor gecontracteerd transportvermogen.’ 

 

Vanwege bovenstaande constatering hebben we een 3-tal vragen. 

  

1. Bent u als grootaandeelhouder van Enexis bekend met dit vraagstuk en welke stappen onderneemt 

u vanuit die rol om dit vraagstuk op korte termijn op te lossen? 

 

2. Bent u bereid om dit vraagstuk aan het Rijk voor te leggen en te bespreken wat de 

oplossingsrichtingen voor de korte termijn zijn? 
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2 van 2 
  

 

 

 

 

3. Wat adviseert u ons om te doen om te voldoen aan de afspraken uit het klimaatakkoord en met 

name ook hoe we dit uit kunnen leggen aan onze inwoners en initiatiefnemers die graag vorm willen 

geven aan de energietransitie? 

 

Graag horen we uw reactie op bovenstaande vragen. 

 

Met vriendelijke groet,  

 

 

Burgemeester en wethouders van Steenwijkerland,  

de secretaris,                     de burgemeester, 

 

 

 

 

Judith de Groot    Rob Bats 
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 Enexis Netbeheer B.V. 

de heer Hans Slootweg 

Directeur Assetmanagement  

Postbus 856 

5201 AW ‘s-Hertogenbosch  

zaaknummer 335993 

 behandeld door Kor Venhuizen 

 uw brief/kenmerk  

 bijlage(n)  

    

   

  

Steenwijk,    

   

onderwerp  netschaarste en congestiemanagement 

 

Geachte heer/mevrouw , 

 

Steenwijkerland wil een forse inspanning leveren om de energiedoelstellingen te halen. Veel inwoners 

en bedrijven spelen daar in toenemende mate goed op in. 

 

Onze raad heeft dit voorjaar beleid vastgesteld om zonneparken op land toe te staan. Er is 

planologische ruimte gecreëerd voor de realisatie van ruim 400 Tj. Daarnaast is door de raad besloten 

dat we in samenwerking met de LTO, de businessclub Steenwijkerland en de Energiecoöperaties de 

realisatie van zonnepanelen op (bedrijfs)daken verder moeten gaan aanjagen. In combinatie met de te 

verwachten realisatie van zon op dak geven we daarmee de eerste invulling aan ons bod voor de RES, 

gerelateerd aan het huidig elektragebruik van 617 Tj. 

 

Op dit moment is er in het overgrote gedeelte van Overijssel waaronder nagenoeg de gehele gemeente 

Steenwijkerland schaarste voor teruglevering op het energienet. Dit heeft erin geresulteerd dat een 

aantal aanvragen die de afgelopen voorjaarsronde (maart-april) is ingediend wel is toegewezen maar 

dat Enexis terugleverantie weigert. 

 

Inmiddels is het ons duidelijk geworden dat deze weigering met name voortkomt uit afgesloten 

contracten met Enexis voor nog te realiseren zonneparken. Voor deze zonneparken is nog geen 

planologische procedure doorlopen, waardoor op dit moment niet zeker is of en wanneer deze parken 

worden gerealiseerd. Deze nog te realiseren zonneparken blokkeren aanvragen voor zon op dak die 

wel op korte termijn gerealiseerd worden, wat wij een onwenselijke situatie vinden. 

 

Vanwege bovenstaande constatering hebben we een 3-tal vragen. 

  

1. Klopt het dat u voor ons gebied al congestiemanagement hebt toegepast en zo ja, kunt u ons 

aangeven wat de resultaten zijn? 

 

2. Kunt u aangeven op welke termijn u verwacht tot uitbreiding te komen van het 

transformatorstation in Steenwijk (Onna) en om welke uitbreiding het gaat? 
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3. Kunt u aangeven op welke wijze de komende jaren het elektriciteitsnet in geheel Steenwijkerland 

geschikt gemaakt wordt om te voldoen aan de opgave in het klimaatakkoord om in ieder geval het 

huidige elektragebruik van 617 Tj (peildatum 2017) duurzaam te kunnen produceren en 

transporteren?  

 

Graag horen we uw reactie op bovenstaande vragen. 

 

 

Met vriendelijke groet,  

 

Burgemeester en wethouders van Steenwijkerland,  

de secretaris,                     de burgemeester, 

 

 

 

 

Judith de Groot    Rob Bats 
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